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fer, és cert, però nosaltres vam dei-
xar l'Ajuntament millor que no el 
vàrem trobar, i vam fer moites co-
ses. Per exemple vam comprar can 
Sol i vam augmentar molt el patri-
moni i per fer coses, endemés de 
diners, s' ha de tenir espai i patri-
moni. Amb tot, les memories mu-
nicipals que vàrem fer ho expli-
quen millor. 

A n e m j a , dones, a donar un 
breu repàs als tres pilars fonamen-
tals de la teva tasea: la segregació 
de Vilanova, la construcció del 
nou Ajuntament de can Sol i 1 afer 
presó, afer perenne i complex. Co-
mencem, si et sembla, per la segre-
gació de Vilanova... 

Jo sempre he defensat la segre-
gació de Vilanova perqué jo crec 
en les minories. Heu de tenir pre-
sent que les minories sempre son 
les més vulnerables per a que se les 
ofegui i oprimeixi, i jo estic una 
mica en contra d'això. Aleshores, 
personalment crec que el pöble de 
Vilanova, que sempre ha actuat 
com a pable, té tot el dret a dema-
nar la segregació, i per això,al pen-
sar com jo els altres membres del 
Consistori, els la vam aprovar. 
Endemés, això facilita força el go-
vern de La Roca, donat que, per 
exemple, eis problèmes urbanistics 
més greus eren, al meu entendre, a 
Vilanova. L ' unie possible proble-
ma, perqué crec que tothom coin-
cideix en la necessitat d'otorgarla 
segregació a Vilanova, està en eis 
limits del territori a segregar. Ara 
bé, això costa molt de veure, per-
qué, qui és eljutge que diu aquest 
limit o aquest altre? Això, certa-
ment, va ser problemàtic per tot-
hom, però la idea que portava jo 
era que si es donava la segregació 
s ' havia de donar el suficient ter-
reny perqué Vilanova es pogués 
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automantenir. No n' estic segur, 
però crec que, de 50 Km2 que té 
La Roca, se ' n van donar 10 ó 11 
a Vilanova. 

I de La Torreta?... 
Eis de La Torreta, aprofitant 

l avinentesa de la segregació de Vi-
lanova, varen també intentar la se-
gregació, però ells mateixos s ado-
naren de la impossibilitat de por-
tar-la a terme, perqué les premises 
per a obtenir-la és ser nudi aillat, 
cosa que no succeeix amb La 
Torreta, situât tant aprop de Gra-
nollers. 

Tornaries a aprovar ara la segre-
gació de Vilanova? 

Si, si, perqué crec que és un 
dret i això si que m'agradaría que 
ho fessis constar. 

Ja ens has parlat abans de com 
et va captivar la casa de can Sol 
des del primer moment que vas arri-
bar a La Roca. Sembla ser que el 
teu somni era d ' aconseguir-la pel 
pöble de La Roca. I ho vas aconse-
guir. Explica'ns-ho! 

Bé, tu ho has dit. A mi sempre 
m' havia atret can Sol i el meu 
somni era d aconseguir la finca pel 
pöble. Aleshores, de seguit que 
vaig entrar a VAjuntament, vaig 
parlar amb el Sr.Vallhonesta, el 
propietarì, que, per cert, ja m 'ha-
via comentat altres vegades que eli 
volia que això fos pel pöble, i em 
va fer un paper pel quai el Munici-
pi tenia dret de compra. I aquest 
paper em vû salvar, ja ho crec que 
sí, perqué el Sr.Vallhonesta es va 
morir poc després i mercés al pa-
per aquest ho vam poguer comprar. 
Però, i eis diners? D' on podíem' 
treure nosaltres sis milions? Dones 
miraculosament, hi havia a la Dipu 
tació sis milions i escaig que no 
s'havien anal a cobrar i que un 

bon company em va avisar que te-
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niem a la nostra disposició, però 
que no ens podiem entretenir... I 
precisament els diners havien de 
ser emprats en millares a la nova 
casa de la vila can Sol camprat, ara 
names calia restaurar-lo i això vo-
lia 18 milions. Un altre company, 
em va proporcionar un teléfon de 
la Generalitat, i em va dir que hi 
anés i expliqués allí el meu pro-

jecte, el nostre projecte. Hi vaig 
anar i vam quedar citats un dia 
aquí a La Roca; varen venir, els 
vaig mostrar els plànols i la memò-
ria, vam anar a veure can Sol i...els 
va agradar l'abant projecte. Vàrem 
anar a dinar a can Matias i em van 
dir que podien pagar el 100 per 
cent de l'obra, però que si només 
en pagaven el 75 podien ajudar a 
d'altres pobles. Jo, no m'ho creia, 
vaig seguir les instruccions que em 
van donar i així, d 'aquesta manera 
vam reconstruid can Sol. 

I quin Departament era aquest? 
És el Departament d'Arquitec-

tura i Habitatge, un departament 
dedicai a reconstruir coses muni-
cipals, etc. , 

Bé, i per últim, la preso. Va ser 
un mal de cap, oi? 

Mireu, aquest és un assumpte 
del qual jo en tinc molt a dir i 
que mereixeria que li dediquessim 
una entrevista. Ara per ara, no en 
vull dir res. Prefereixo esperar un 
mes o dos... Llavors, si us senibla, 
en parlem. Evidentment, però, jo 
difereixo molt de l 'opinió de l 'ac-
tual batlle, en Joan, però deixem 
el diàleg obert i parlem-ne més en-
davant, si us sembla. 

Bé, dones ja ho sabeu, estimats 
lectors: d ' aquí a un o dos mesos, 
tornarem a parlar amb en Francese 
però només de la presó. 

Salvador Illa i Jaume Fortuny 
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